
Sag nr.: 24/2134 

 

Referat fra møde mellem Gjesing, Esbjerg Øst, 
Kvaglund og Esbjerg Midt Lokalråd og 
Økonomiudvalget 

Besigtigelse af forsamlingshuset fra kl. 15.30 – 16.00 
 

Den 30. april 2024 kl. 16.15 – 17.30 i Hostrup 

Forsamlingshus, Hostrupvej 17, 6710 Esbjerg 
 

Mødedeltagere 

Fra Økonomiudvalget  

Borgmester Jesper Frost Rasmussen 

Formand for Plan & Byudviklingsudvalget Henning Ravn 

Formand for Kultur & Fritidsudvalget Jakob Lose 

Formand for Klima & Miljøudvalget Jørgen Ahlquist 

Formand for Børn & Skoleudvalget Diana Mose Olsen 

Økonomiudvalgsmedlem Olfert Krog 

 

Fra Lokalråd 

Per Jørgensen og Mark West, Gjesing Lokalråd 

Helle Rosenbæk, Christina Simonia Straarup, Thyge Kristensen og 

Kenneth Mørk, Esbjerg Øst Lokalråd 

Erik Gram, Helle Bager og Jakob Wilms Nielsen, Kvaglund Lokalråd 

Tove Porskjær, Anna Meincke Poulsen og René Cramon, Esbjerg Midt 

Lokalråd 

 

Fra Borgmesterkontoret 

Chefkonsulent Jes Møller 

Lokalsamfundskoordinator Anne Marie Slaikjær 

 

Afbud 
Formand for Social & Arbejdsmarkedsudvalget Jakob Lykke 

Økonomiudvalgsmedlem Sabrina Bech Bartholin 

Formand for Sundhed & Omsorgsudvalget May-Britt Andrea Andersen 
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Referat 

Økonomiudvalget 

1. punkt: Kommunens økonomiske situation 

Forhandlingerne mellem regeringen og KL om kommunernes økonomi 

starter den 7. maj og forventes at være afsluttet ultimo maj. 

Hvis disse forhandlinger ender med, at Esbjerg Kommune ikke får tilført 

flere penge, betyder det, at der mangler 60 mio. kr. om året til 

budgetforhandlingerne i september 

 

Det vil i givet fald betyde, at der skal findes besparelser. Arbejdet med at 

finde forslag til besparelser er allerede sat i gang, og sparekataloget kan 

tages frem, hvis det bliver nødvendigt. Dette bliver en meget svær 

øvelse, da der allerede er skåret helt ind til benet ved tidligere 

budgetlægninger. En del af problemet er, at det ikke er muligt at hæve 

kommunens indtægter, men alene at skære i udgifterne. 

 

Regnskabet fra 2023 blev godkendt på Byrådsmødet mandag den 29. 

april, og det har med et pænt overskud vist, at Esbjerg Kommune 

grundlæggende har en sund økonomi. Den helt store udfordring er derfor 

den måde det statslige tilskud fordeles mellem kommunerne. Modellen er 

forældet og skævvrider økonomien mellem kommunerne.  

 

Det skyldes især, at udviklingen i befolkningstallet er meget afgørende 

for den enkelte kommunes andel af det statslige tilskud.  

Fordi Esbjerg Kommunes befolkningstal har været på samme niveau i en 

årrække, mens andre kommuners befolkningstal er vokset, bliver Esbjerg 

Kommunes andel af det statslige tilskud mindre, da vi udgør en mindre 

andel af landets samlede befolkning. Dette harmonerer ikke med, at vi 

stadig har den samme befolkning at tage vare på.  

Ændringerne i befolkningstallet kan betyde tocifrede millionbeløb mindre i 

tilskud til Esbjerg Kommune. 

2.  punkt: Skole- og dagtilbudsstruktur 

Ved budgetlægningen for 2024 blev det besluttet, at der skal findes 

besparelser på skoler og dagtilbud. Ingen var glade for disse besparelser, 

men de var nødvendige på grund af kommunens økonomiske situation. 

 

På dagtilbudsområdet er der fundet besparelser ved at sænke antallet af 

områder fra 7 til 5 og dermed spare områdelederstillinger. Der er ikke 

ændret på normeringerne, hvilket var et stort mål at undgå. 

 

Politikerne har ved gennemførelsen af besparelserne lyttet til 

dagtilbudsområdet, hvilket har betydet, at antallet af områder ender på 5 

og ikke 4, som der i første omgang var lagt op. 

 

Det er forventningen, at denne besparelse ikke får nogen indflydelse på 

dagligdagen for børn og forældre. Dermed er besparelserne på dagtilbud 

landet fint. 

 

På skoleområdet decentraliseres der, så områdeskolerne nedlægges, og 

vi vender tilbage till 24 selvstændige skoler. Men det bliver ikke en 
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tilbagevenden til tiden før områdeskolerne, da der vil være færre 

ressourcer til rådighed, end der var før.  

Der mangler stadig at blive fundet yderligere besparelser. Disse 

besparelser skal findes i strukturen. 

 

Ændringen af strukturen skal også ses på baggrund af et udbredt ønske 

om at decentralisere på skoleområdet. 

 

Dog er der holdt fast i samarbejde på tværs af skolerne på områder, hvor 

områdeskolestrukturen har vist, at det er bedst. Dette gælder bl.a. i 

forhold administration. 

 

Der er også opnået enighed om en ny skolebestyrelsesstruktur. Det er 

forventningen, at decentraliseringen både vil lette og styrke samarbejdet 

mellem skolerne og lokalrådene, da skolerne får en større lokal 

tilknytning, end områdeskolerne havde. 

 

 

Gjesing Lokalråd 

3. punkt: Status og evaluering af madpakkehus samt 

Motorikbane i Nørreskoven 

Lokalrådet orienterer 

 

Referat: 
Lokalrådet orienterede om projektet, som er tæt på afslutning. Lokalrådet 

samarbejder med Myrthue om formidlingsaktiviteter før børn. Disse opsættes i løbet 

af maj/juni. 
Formidlingsaktiviteterne indvies den 24. juni kl. 14-15. Lokalrådet vil gerne invitere 

ØU til at deltage i indvielsen. 
 

 

4. punkt: Status på etablering af toilethus i Nørreskoven 

Lokalrådet orienterer 

 

Referat: 
Lokalrådet orienterede om projektet, som nu kun mangler 80.000 kr. for at være 

fuldt finansieret.  

 

 

Esbjerg Øst Lokalråd 

5. punkt: Annoncering af nyheder fra lokalråd 

Ønske til drøftelse og budget: Lokalrådsnyt 4 x årligt i Ugeavisen, betalt 

af Kommunen. 

 

Referat: 

Lokalrådet opfordres til at benytte andre kommunikationskanaler. 

Forvaltningen undersøger, om Esbjerg Kommunes facebook-side kan 

bruges til gode historier fra lokalrådene ind i mellem.  
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Lokalrådet kan indsende punktet som et ønske til budgetforhandlingerne 

igen. 

 

6. punkt: Cykelsti Darumvej 

Ønske til drøftelse og budget.  

LR ønsker udregning af pris på cykelsti på Darumvej. Derudover ønsker 

LR en vurdering af, hvilke trafikdæmpende tiltag, der i stedet kan træffes 

(såfremt en cykelsti ikke er mulig). LR LR har ikke hørt fra T & M. 

 

Referat: 

Lokalrådet præciserer, at den strækning de ønsker cykelsti på, er 

strækningen fra Skolebakken til Jerne Skole. Lokalrådet vurderer, at 

strækningen er 200 meter; forbi seks matrikler i alt.  

 

Det er omkostningstungt at etablere cykelsti, og der er ikke midler i 

cykelstipuljen de kommende år. 

 

7. punkt: Det blomstrer i Østerbyen 

Ønsker punktet drøftet – lokalrådet fremlægger sin idé. 

LR afventer svar fra T & M 

 

Referat:  

ØU er positive overfor ideen og opfordrer til at fortsætte dialogen med 

forvaltningen. Lokalrådet kan kontakte Jesper Brødsgaard for genstart af 

projektet. 

 

Kvaglund Lokalråd 

8. punkt: Kvaglund Torv  

Lokalrådet orienterer 

 
Referat: 

Lokalrådet præsenterede tegninger og skitser til et muligt projekt omkring Kvaglund 

Torv. ØU opfordrede lokalrådet til at sende tegningerne til Peer Rexen på 
pemre@esbjerg.dk og derefter mødes med forvaltningen med henblik på at få 

Teknik & Miljøs vurdering af projektet.  
 

Lokalrådets næste skridt er fundraising til en mere detaljeret projektbeskrivelse til 
anslået 350.000 kr. 

 

 

Esbjerg Midt Lokalråd 

9. punkt: • Afgrænsning af lokalrådets område 

 

Referat: 

Forvaltningen arbejder på at få alle geografiske ændringer hentet ind og samlet i en 
sag til ØU. 

ØU vil som udgangspunkt gerne godkende geografiske ændringer, hvis de berørte 
lokalråd og lokalområder kan blive enige.  

 

mailto:pemre@esbjerg.dk
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10. punkt: Involvering og orientering i sager, der vedrører 

lokalrådet 

 

 

Referat: 

Den reviderede politik for nærdemokrati blev godkendt på Byrådsmødet 

den 29. april. Revisionen adresserer problemstillingen med involvering og 

orientering i sager, der vedrører lokalrådet.  

 

Fælles/Eventuelt 
 

Referat: 

Gjesing Lokalråd roste Plan & Byudviklingsudvalgets lokalrådskonference 

 

 

 

 


